
 

Činnosti místní samosprávy 

 

Vážení spoluobčané, 

uběhly téměř další 3 měsíce od doby co jsem Vás touto formou seznámila s naší prací ve prospěch Vás – občanů a naší 
obce. 

Nyní bych Vás, stejně jako předtím, ráda informovala o práci a projektech, kterými se zabýváme.  

 

Vodní nádrž na návsi: 

V minulém týdnu byla naši vyschlou vodní nádrž obhlédnout vodohospodářská projekční společnost INDORS 
z Litoměřic. Pro posouzení geologických a hydrogeologických poměrů lokality požadovali od nás provedení sondy 
uprostřed nádrže. Ta byla za pomoci techniky vyhloubena. Po týdnu přijeli vodohospodáři opětovně, změřili nátok a 
bylo jednáno o možnostech naplnění nádrže vodou. Pro obnovu či revitalizaci nádrže bychom rádi čerpali dotaci, 
kterých dle našeho zjištění je nyní vyhlášeno několik.  O dalším postupu a možnostech řešení a výsledku vás budeme 
informovat. 

Veřejný rozhlas a veřejné osvětlení: 

Z důvodu zastaralého a občas nefunkčního veřejného rozhlasu jsme se jej rozhodli inovovat. V rámci tohoto projektu 
byly poptány 3 společnosti, které nám poslaly své nabídky. Pro dodávku bezdrátového místního informačního systému 
byla vybrána společnost SOVT – RADIO, spol. s r.o., která by měla s renovací veřejného rozhlasu začít v dubnu letošního 
roku. Pro tuto akci jsme našli i vhodný dotační titul v rámci Středočeského Fondu obnovy venkova 2021 - 2024, který 
by z větší části pokryl náklady na zmíněnou rekonstrukci a obnovu. Nyní již pracujeme na vyřizování podkladů nutných 
k doložení, jako součást žádosti o dotaci.   

Se zmíněnou společností SOVT – RADIO, spol. s r.o. jsme prozatím informativně vstoupili do jednání i z důvodu pořízení 
ukazatelů rychlosti jízdy, které bychom rádi postupně umístili na vstupech do naší obce.  V této chvíli máme od 
společnosti SOVT-RADIO zaslán návrh cenové nabídky na výše uvedené, včetně vizualizace na umístění ukazatelů.    

Z důvodu častých nutných oprav jednotlivých svítidel veřejného osvětlení, ale také z důvodu snížení nákladů na 
elektřinu díky výrazně úspornějším LED svítidlům řešíme obnovu veřejného osvětlení v obci. Aktuálně shromažďujeme 
nabídky firem, či společností, na základě naší výzvy/poptávky. 

Chodníky: 

Nově vybudované chodníky nejsou v současné stále zkolaudovány, ještě stále kompletujeme veškeré podklady pro 
kolaudační řízení a v rámci tohoto je nutno tzv. „za pochodu“ dořešit další s tím související kroky. Jedná se zejména o 
legalizaci nového dopravního značení v místě autobusových zastávek a přechodů pro chodce (podána žádost), dále 
vyřešení věcných břemen pro KSÚS a s tím související provedení geodetických zaměření atd. 

Rekonstrukce dětského hřiště na návsi: 

Pro naše děti, ať menší, či větší chceme vybudovat na návsi nové multifunkční dětské hřiště, které bude sportovní i 
hrací sestavou v jednom.  V tuto chvíli shromažďujeme (na základě naší poptávky) nabídky společností zabývající se 
vybudováním dětský hřišť. Cenové nabídky včetně návrhů vizualizací jsme obdrželi zatím od 3 společností, čekáme 
ještě na další nabídky a návrhy. Tuto realizaci máme v plánu budovat zejména v rámci získání dotace.  V současné době 
není žádná vyhlášena (dle informací by měla být dotace na vybudování či rekonstrukci dětských, nebo sportovních 
hřišť, vyhlášena během 1.pol. roku 2023). Nicméně se nám podařilo najít – celoročně otevřený - grant NADACE ČEZ, 



který je zaměřen na podporu výstavby a kompletní rekonstrukci dětských, sportovních a víceúčelových či jiných hřišť.  
V případě vyhlášení dotačního programu v polovině tohoto roku, bychom rádi požádali jak o dotaci, tak o grant. 

Fotbalové kabiny: 

I pro fotbalové kabiny a zázemí fotbalistů na hřišti, které jsou v havarijním stavu, v současné době shromažďujeme na 
základě poptávky – výzvy cenové nabídky na vypracování projektu na výstavbu nových fotbalových kabin včetně zázemí 
a sezení pro fanoušky. 

Kompostéry pro občany: 

Na základě možnosti pořízení zahradních kompostérů pro občany zdarma z dotací EU jsme formou ankety mezi vámi 
zjišťovali váš zájem o tyto kompostéry. Zájem byl ze strany Vás – občanů velký, což nás potěšilo hlavně z důvodu 
předcházení vzniku odpadu, který by jinak skončil na skládce a díky kompostování biologicky rozložitelných odpadů 
jistě dojde pořízením kompostérů ke snížení směsného komunálního odpadu.    

Kritérium (minimální výše uznatelných nákladů 500 tisíc Kč) pro poskytnutí dotace jsme tedy splnili, a bylo tedy možné 
začít s realizací žádosti o dotaci. Nicméně kompostéry nebudou k dispozici ihned. Než proběhne celý proces -  vyjádření 
odboru ochrany životního prostředí, podání žádosti o dotaci, dotační řízení, výsledek dotačního řízení, dále vysoutěžení 
nejlepší nabídky, která kompostéry dodá, odhadujeme, že kompostéry doputují ke svým majitelům cca koncem léta.   

Čipový a kamerový systém v BIO dvoře: 

Abyste mohli kdykoli odložit objemnější množství biologicky rozložitelného odpadu z vaší zahrady v BIO dvoře za 
obecním úřadem, plánujeme v nejbližší době realizaci zpřístupnění BIO dvora formou čipového a kamerového 
systému. Celkovou kalkulaci máme zhruba již zpracovánu, dalším krokem bude zmíněná realizace. A vzhledem k tomu, 
že s realizací čipového systému bude souviset i vaše součinnost (obdržení čipů), budeme vás v dostatečném předstihu 
o jednotlivých krocích informovat.           

Webové stránky obce: 

Pro vyšší a rychlejší informovanost o dění v naší obci jsme pro vás zefektivnili a celkově zpřehlednili webové stránky 
naší obce. V rámci toho jsme pro vás pořídili aplikaci „V obraze“ (tuto aplikaci si k 1.3.2023 stáhlo 102 lidí) a pro 
přehlednější transparentnost o hospodaření s veřejnými finančními prostředky aplikaci „Rozklikávací rozpočet“. 

Kulturní akce v obci: 

Hlavní organizátorky kulturního dění v obci (p. Jarmila Menčíková a p. Štěpánka Hančlová) připravily pro děti, ale i 
dospěláky kulturní akce, jejichž konkrétní konání je vyvěšeno na webových stránkách obce. Některé akce jsou 
organizovány ve spolupráci s místními spolky - SDH Spomyšl, nebo SK Spomyšl. O jednotlivých akcích budete včas 
informováni jak na webu obce – prostřednictvím aplikace „V obraze“, tak letáčky na vývěskách v obci i místním 
rozhlasem.    

Dobrovolný svazek obcí: 

V předchozí zprávě o činnosti obce jsme Vás informovali o možnosti založení Dobrovolného svazku obcí (Hořín, Býkev, 
Spomyšl) za účelem plnění úkolů v oblasti školství, konkrétně stavby nové budovy základní devítileté školy a zajišťování 
podmínek povinné školní docházky dětí s místem trvalého pobytu na území členských obcí. Od tohoto plánu jsme 
neustoupili, v současné době se stále hledá vhodný pozemek v rámci katastrálního území Hořína.   

 

                                                                                               Přeji Vám krásné, slunečné dny 

                                                                                                                 Jarmila Wolfová, starostka 


